
PROTOKÓ Ł  NrXL/2014 

z sesji Rady Gminy Świdwin 
odbytej w dniu 28 sierpnia 2014 roku 

Stan radnych 	  15 
Obecnych na sesji  	 13  

Lista obecno ści stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.l. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym otwarcia sesji dokona ł  Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Krzysztof Kaszuba. 
Na podstawie listy obecno ści stwierdził  quorum do podj ęcia prawomocnych 
uchwał . 
Przewodniczący Rady Gminy powita ł  radnych, sołtysów oraz zaproszonych 
gości: 

• Pana Zdzis ława Pawelca — Wójta Gminy Świdwin 
• Panią  Halinę  Czajkowską  — Sekretarza Gminy 
• Panią  Renatę  Kamińską  — Skarbnika Gminy 
• Pana Ryszarda Miedzika- Prezesa Gminnego Zak ładu Gospodarki 

Komunalnej 
• Panią  Annę  Pietrykę  — Kierownik Referatu Rolnego i Ochrony 

Środowiska UG 
• Pana Sebastiana Basiejko- Kierownika Referatu O światy, Kultury, 

Zdrowia i Sportu UG 
• Panią  Sylwię  Żmuda- Kowalczyk- Kieronwik ŚDS w Klępczewie 
• Panią  Barbare Felską- Kierownik GOPS w Świdwinie 
• Panią  Martę  Jalowską- Dyrektor ZS w Bierzwnicy 
• Pana Jakuba Szynkowskiego- Dyrektora ZS w Lekowie 
• Panią  Dorotę  Adamiak- Zastępca Dyrektora ZS w Lekowie 
• Pana S ławomira Buniaka- Komendanta Gminnego OSP 
• Pana Krzysztofa Wasicionka- Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg 

w Świdwinie 
• Pana Roberta Rze źnika- Komendanta Powiatowego Policji 

w Świdwinie 
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Ad.2. ZATWIERDZENIE PROTOKO ŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformowa ł, że protokół  

z ostatniej sesji wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie wniesiono. 

Radni w głosowaniu jawnym protokół  przyję li jednogłośnie. 

Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba 
obrad podany był  w zaproszeniach na sesj ę . 
Radni w głosowaniu jawnym proponowany 
jednogłośnie, a przedstawia się  on następująco: 

Porządek posiedzenia:  

poinformował, że porządek 

porządek obrad przyj ęli 

1.0twarcie i stwierdzenie quorum; 

2.Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji; 

3.Przyj ęcie porządku obrad; 

4.Inteipelacje radnych; 

5.Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Gminy oraz Wójta Gminy z 
prac w okresie między sesjami; 

6.Czas dla samorządów; 

7.Informacja z przygotowania szkól do roku szkolnego 2014/2015; 

8. Przegląd inwestycji na terenie Gminy w kadencji Rady 2010-2014 

9.Dyskusja; 

10. Podjęcie uchwał : 

• nr XL/305/2014- w sprawie trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla szkól i przedszkoli prowadzonych na terenie 
Gminy Świdwin przez inne ni ż  Gmina Swidwin osoby 
prawne lub fizyczne oraz dla innych niż  Gmina Świdwin 
osób prawnych i osób fizycznych prowadzących inne 
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formy wychowania przedszkolnego, a także trybu i zakresu 
kontroli prawidłowości ich wykorzystania; 

• Nr XL/306/2014 w sprawie dokonania zmian w bud żecie 
gminy na rok 2014. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania; 

12.Wolne wnioski; 

13. Zakończenie; 

Ad.4. INTERPELACJE RADNYCH 

Pan Antoni Giluk docenił  pomoc finansową, jaką  gmina zaoferowała 
mieszkańcom w budowie przydomowej oczyszczalni ścieków. Zapytał  
czy w nadchodzącym roku również  pozostali chętni będą  mogli 
skorzystać  z programu, który zapewni im dofmansowanie do tego typu 
przedsięwzięć . 

Pan Dariusz Gos zapytał  pana Wójta kiedy rozpoczn ą  się  prace 
naprawcze związane z zapadnięciem się  części chodnika przy drodze 
wojewódzkiej w Krosinie? 

Pan Andrzej Żubert skierował  prośbę  do Pana Krzysztofa Wasicionka, 
chodzi o naprawę  równiarką  drogi w Świdwinku, na odcinku od jeziora 
do krzyża. Jej stan jest bardzo zły, samochody osobowe jak i 
wielkogabarytowe maj ą  problem żeby przejechać , ponieważ  na 
nawierzchni zrobiła się  charakterystyczna „tarka". 

Pan Henryk Mich zapytał  Pana Wójta o plany zagospodarowania 
budynku po starej szkole w Rusinowie oraz (pytanie skierowane do Pani 
Barbary Felskiej) o termin dostarczenia wózka inwalidzkiego dla 
mieszkańca Rusinowa, który już  dawno o niego prosił . 

Ad.5. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZACYCH KOMISJI RADY 
GMINY I WÓJTA RADY G 1VIIN Y Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY 
SESJAMI 

Pan Dariusz Gos Przewodnicz ący Komisji Rewizyjnej poinformowa ł, ze 
Komisja w okresie międzysesyjnym zebra ła się  raz. Spotkanie dotyczy ło 
kontroli wydatków związanych z utrzymaniem jednostek OSP na terenie gminy 
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Świdwin (kontrola kart pojazdów pożarniczych, zestawienia wyjazdów, 
zestawienia wydatków). 

Pani Halina Cybul poinformowała, o spotkaniu Komisji Łączonej, na 
której zosta ła przedstawiona szczegó łowa informacja z przygotowania szkól do 
nowego roku szkolnego. 

Pan Zdzisław Pawelec- Wójt Gminy przedstawi ł  zebranym sprawozdanie 
z prac urzędu w okresie między sesjami. Rozpoczął  od przedstawienia prac 
Referatu Rolnego i Ochrony środowiska.  

1. Rolnictwo i mienie komunalne 

Wydano: 

23 zaświadczenia z planu o zagospodarowaniu przestrzennym, 

21 zaświadczeń  dla rolników, 

15 decyzji zezwalaj ących na wycinkę  drzew i krzewów, 

2 decyzje podziałowe, 

wszczęto 2 postępowań  o rozgraniczeniu nieruchomości, 

wydano 2 decyzje rozgraniczeniowe, 

Od 1 sierpnia 2014r. rozpoczęto przyjmowanie wniosków dot. zwrotu podatku 
akcyzowego zawartego w cenie oleju nap ędowego wykorzystywanego do 
produkcji rolnej. Do chwili obecnej przyj ęto 140 wniosków. Wnioski 
przyjmowane są  do końca sierpnia. Limit zwrotu podatku akcyzowego w II 
terminie 2014r. wynosi 81,70 zł  razy ilość  hektarów użytków rolnych. Stawka 
zwrotu wynosi 0,95 zł  od 1 litra zakupionego oleju napędowego. 

Od 18 sierpnia czynne jest targowisko wiejskie w Krosinie. Targowisko 
czynne jest od poniedziałku do piątku w godzinach od 8.00 do 16.00 i w soboty 
od 8.00 do 14.00. Na targowisku dopuszcza si ę  sprzedaż  produktów rolno-
spożywczych oraz raz w tygodniu (w soboty) zwierz ąt gospodarskich. Wi ęcej 
informacji na temat dzia łalności targowiska można uzyskać  w referacie rolnym. 

2. Ochrona środowiska 

W dniu 11 sierpnia 2014 r. zosta ła podpisana umowa z Wojewódzkim 
Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej z siedzib ą  w Szczecinie 
w sprawie dotacji na realizacj ę  zadania pn. „Usuwanie wyrobów zawieraj ących 
azbest z terenu gminy Świdwin". Kwota dofinansowania: 41.013,70 z ł . 
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3. W wyniku zapytania ofertowego na zadanie 	„Usuwanie wyrobów 
zawierających azbest z terenu gminy Świdwin — etap II" wybrano firm ę : 
EXITO Grzegorz Marek z Gorzowa Wielkopolskiego. 

4. Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami opiekuje się  2 bezdomnymi psami 
odłowionymi z miejscowości Rusinowo, próbuj ąc znaleźć  dla nich przyjazny 
dom. 

5. Wyłapano 2 bezdomne psy z Beltna i Bierzwnicy, które trafi ły do schroniska 
w Kołobrzegu. 

6. Przekazano rannego bociana, który zosta ł  porażony prądem w Sławie pod 
opiekę  Ośrodka Rehabilitacji Dzikich Zwierz ąt w Wielgowie. 

Nadano 4 nowe numery porządkowe dla nieruchomości położonych 
w miejscowościach Bystrzyna, Rusinowo i Świdwinek. 

Następnie Wójt omówił  zadania realizowane przez Referat Infrastruktury  
w bieżącym okresie: 

— - złożono poprawki do wniosku pn. „Zakup fabrycznie nowego, średniego 
samochodu ratowniczo-ga śniczego z funkcj ą  ograniczenia ska żeń  dla OSP 
Bierzwnica" złożonego do Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Zachodniopomorskiego w ramach Osi 4 Infrastruktura Ochrony 
Środowiska, Działanie 4.5 Ochrona przyrody i zapobieganie zagro żeniom, 
Poddziałanie 4.5.2 Zapobieganie zagrożeniom. Wnioskowana kwota wsparcia 
ze środków unijnych to 128 581,00 zł. 

— trwa realizacja projektu „Kolorowe przedszkola w gminie Świdwin". 
Rozstrzygnięto 2 przetargi nieograniczone: na wykonanie placów zabaw przy 
szkołach podstawowych w Bierzwnicy, Lekowie i Oparznie, oraz na 
dostosowanie i wyposażenie pomieszczeń  oddziałów przedszkolnych przy 
szkołach podstawowych w Bierzwnicy, Lekowie i Oparznie. Na wykonawc ę  
placów zabaw wybrano firmę : PPHU „JULKA" Sabina Marciniak, Kr ępa 
Kaszubska 80, 84-351 Nowa Wie ś  Lęborska. Całkowita wartość  zadania po 
przetargu wynosi netto 118 080,00 z ł, brutto 145.238,40 zł . 	Termin 
zakończenia prac do: 19.09.2014r.  Na dostawcę  wyposażenia wybrano firmę  
„DORWIT" Dorota Ropela Szopa 17, 83-334 Miechucino. Ca łkowita wartość  
zadania po przetargu wynosi netto 153.398,94 zł, brutto 188.680,70 zł. Termin 
realizacji dostawy do: 30.09.2014r.  

— Projekt złożono w ramach Programu Operacyjnego Kapita ł  Ludzki, Działanie 
9.1.1 Zmniejszanie nierówno ści w stopniu upowszechnienia edukacji 
przedszkolnej. Gminie przyznano wsparcie w wysoko ści 347 824,00 zł. 

— rozstrzygnięto przetarg na realizacj ę  II etapu zadania: „Przebudowa i zmiana 
sposobu użytkowania budynku szko ły na środowiskowy dom samopomocy 
w miejscowości Klępczewo, gm. Świdwin wraz z dostaw ą  wyposażenia". Na 
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wykonawcę  zadania wybrano firm ę  Zakład Remontowo - Budowlany Zbigniew 
Kubaczyk, ul. Zamkowa 1/4, 

- 78-320 Połczyn Zdrój. Ca łkowita wartość  zadania po przetargu wynosi netto 
284.151,994 brutto 349.506,95 z ł. 

- przygotowywany jest wniosek o płatność  do zadania V Rusinowskie Lato z 
Folklorem - spotkanie wielu kultur poprzez organizacj ę  prezentacji zespo-
łów ludowych. 

- przygotowywany jest wniosek o płatność  do zadania „Organizacja wydarze-
nia kulturalno-rekreacyjnego pn. "Turniej So łectw o Szablę  Wójta Gminy 
Świdwin". 

- trwa realizacja projektu ,Zagospodarowanie centrum wsi w miejscowo ści 
Rogalino, gm. Świdwin". Opracowany został  projekt zagospodarowania cen-
trum wsi, o do Starostwa Powiatowego zg łoszono rozpoczęcie robót budowlano 
- montażowych. 

- trwa weryfikacja dokumentacji przetargowej zadania pn. „Budowa 
rekreacyjnych placów zabaw w Bettnie, Osowie, Rycerzewku - gm. 
Świdwin", złożonego do PRO W. Wnioskowana kwota wsparcia ze środków 
unijnych to: 45 597,00 zł . Wartość  zadania ogó łem: 69 852,69 z ł . 

- trwa weryfikacja dokumentacji przetargowej wniosku pn. „Remont świetlic 
wiejskich w miejscowo ściach Oparzno i Rusinowo - gm. Świdwin" złożone-
go do PROW. Wnioskowana kwota wsparcia ze środków unijnych to: 111 
700,00 zł. Wartość  zadania ogó łem: 171 748,00 zł . 

- trwają  prace związane z opracowaniem Strategii Rozwoju Gminy na lata 
2014-2022 z perspektyw ą  na lata 2023-2027 w ramach projektu 
„Opracowanie pięciu Strategii rozwoju w tym Powiatu Świdwińskiego oraz 
Gmin: Brzeżno, Rąbino, Sławoborze i Swidwin na lata 2014-2022 z 
perspektyw ą  na lata 2023 - 2027 zwanej dalej Strategią  wraz z 
przeprowadzeniem konsultacji spo łecznych". 

- Referat wspó łpracuje z Panoramą  Powiatu Świdwińskiego przekazując na 
bieżąco materiały do miesięcznika. 

Ostatnim omawianym referatem by ł  Referat 0§wiaty, Kultury i Zdrowia 

Bieżące zadania Referatu to: 

• Organizacja „Rusinowksiego Lata z Folklorem"- Rusinowo, 27.06.2014 r. 
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• Organizacja Gminnego Turnieju Sołectw o Szablę  wójta- Smardzko, 
11.07.2014 r. 

• Organizacja wypoczynku letniego w Gminnej Hali Sportowej w Lekowie- Oaza 
2014 

• Realizacja Funduszów Soleckich- remonty świetlic w Sławie, krosinie 

• Remont biblioteki w Lekowie i Bierzwnicy 

• Czyszczenie i malowanie elewacji Gminnej Hali Sportowej w Lekowie 

• Konserwacja bieżąca hali i świetlic 

• Naprawa samochodu s łużbowego Opel Vivaro 

• Realizacja projektu „Kolorowe przedszkola w Gminie Świdwin" 

• Uzupełnienie ogrodzenia wokół  przedszkola i świetlicy w Kluczkowie- w 
trakcie 

• Spotkanie organizacyjne pracowników świetlic, bibliotek i hali sportowej 

• Organizacja dowozu uczniów niepe łnosprawnych z terenu gminy Świdwin do 
Szkoły Specjalnej w Świdwinie i Sławoborzu 

Pan Wójt zaprosił  również  w imieniu swoim oraz Pani Barbary Felskiej na 
festyn w Krosinie dnia 21 wrze śnia w godzinach od 12:00-16:00 ( w razie 
deszczu festyn zostanie przeniesiony do Lekowa). Jest to festyn który odbedzie 
się  a okazji realizacji programu przeciwdzia łania przemocy pod nazwą  
„Popołudniowa akademia zmiany". 

Ad.6. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pan Otto Leske wystosował  prośbę  do pana Dyrektora Krzysztofa Wasicionka 
o zajęcie się  drzewami, które rosną  przy drogach i stanowi ą  poważne zagrożenie 
w razie wypadku ale tez spowalniaj ą  ruch. Drogi gminne cz ęsto są  wąskie, 
wyminiecie się  dwóch tirów powoduje wstrzymanie ruchu na pewnych 
odcinkach (droga z Lekowa na Bettno, czy te ż  z Lekowa w stronę  Jastrzębnik) 

Pani Teresa Grabowska- poprosiła o wytyczne ws. uzupe łniania nowych 
wniosków o fundusz sołecki, gdyż  są  one niezrozumiałe. Zapytała również  czy 
byłaby możliwość  utworzenia dodatkowego okr ęgu wyborczego w Bystrzynie? 

Pani Maria Świątezak- zapytała o termin naprawy deptaku w Lekowie, 
przypomniała również  o lampie, która po wiosennej wichurze zosta ła 
zdemontowana i nie postawiono na jej miejsce nowej. Wyrazi ła również  
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niezadowolenie z faktu, iż  w nocy na wiosce nie palą  się  lampy. Atmosfera 
wśród mieszkańców jest napięta, gdyż  sąsiedzi patrzą  na siebie z nieufno ścią, bo 
ostatniej fali podpaleń . 

Ad.7. INFORMACJA Z PRZYGOTOWANIA SZKÓL DO ROKU 
SZKOLNEGO 2014/2015. 

O zabranie głosu zostali poproszeni Dyrektorzy szkó ł  Gminy Świdwin. 

Pani Marta Jalowska oraz pan Jakub Szynkowski wraz z Pani ą  Dorotą  Adamiak. 
Pan Dyrektor Jakub Szynkowski podsumowa ł  zakres prac remontowych 
przeprowadzonych w ZS w Lekowie. 

Przede wszystkim zaadaptowano cz ęść  pomieszczenia przylegaj ącego do klasy ,0" 
w którym znajdowa ł  się  gabinet stomatologiczny.Wyżej wymienione pomieszczenie 
wyremontowano ( wymiana kanalizacji, hydrauliki,o świetlenia, po łożenie płytek na 
ścianach, położenie terakoty podłogowej, wstawieniedrzwi, malowaniepomiesz£zenia) 
i powstanie w nim łazienka z dwoma umywalkami dla dzieci oddziału „O"- wkład 
własny w projekcie. 

Wyremontowano istniej ącą  łazienkę  oddziału ,0" (wymiana kanalizacji, hydrauliki, 
oświetlenia, położenie płytek na ścianach, położenie terakoty podłogowej, malowanie 
pomieszczenia) w pomieszczeniu tym b ędą  dwie toalety dla najm łodszych uczniów. 
Dokonano wymiany uszkodzonych zamków w drzwiach. 
Wymieniono uszkodzone deski sedesowe oraz inn ą  armaturę  łazienkową. 
Wymieniono uszkodzone gniazda elektryczne. 
Dokonano przeglądów przewodów wentylacyjnych. 
Zlikwidowano miejscowe ubytki glazury w ścianach. 
Uzupełniono ubytki w tynku pokrywaj ącym ściany oraz 
pomalowano lamperie w części szkolnych korytarzy. 
Dokonano naprawy uszkodzonych stolików i krzeseł . 
-Do 28 sierpnia zostan ą  zamontowane obudowy grzejników 
C.O. 	w salach dydaktycznych klas 	edukacji 
wczesnoszkolnej( cztery klasy). 
-Do końca sierpnia wymiana elementów drewnianych przy balustradach przy 
głównym wej ściu oraz wymiana elementów drewnianych ławek na terenie szkoły. 
Mycie i czyszczenie: pod łóg, okien, blatów i mebli szkolnych. Pranie i wieszanie firan. 
Prace porządkowe otoczenia szkoty (koszenie i sianie trawy, przycinanie 
żywopłotów,zamiatanie chodników) 

-remont pomieszczenia biblioteki szkolnej (4 300 z ł.) 
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remont- czyszczenie, impregnacja i malowanie elewacji gminnej hali sportowej w 
Lekowie ( 8000 z ł . x2) 

W ramach funduszu soleckiego remont pomieszczenia świetlicy w Sławie i 
Przybysławiu 

Remont- naprawa sprz ęgła i skrzyni biegów Opel Vivaro ( 4000 z ł) 

ZAPYTANIE OFERTOWE NA ZAKUP BILETÓW MIESIĘCZNYCH DLA 
UCZNIÓW ZESPOŁU SZKÓŁ  W LEKOWIE 

24 czerwca 2014 roku Dyrektor Zespo łu Szkól w Lekowie zaprosi ł  
zainteresowanych przewoźników do złożenia oferty na zakup biletów miesi ęcznych 
oraz dowóz uczniów do Zespo łu Szkól w Lekowie w roku szkolnym 2014/2015. 
3 lipca 2014 roku dokonano wyboru najkorzystniejszej oferty, która spe łniała 
wszystkie warunki udziału w postępowaniu zgodnie z wymogami zawartymi w 
zapytaniu ofertowym a zawarta w niej cena ofertowa by ła najniższa spośród ofert 
niepodlegaj ących odrzuceniu. Wybrano wykonawc ę  FHU „ARAN" Artur 
Mikołajczyk, ul. Reymonta 1/ 2, 78-320 Po łczyn Zdrój, który zaoferowa ł  45.00 zł  
brutto za 1 bilet miesi ęczny za przewóz 1 ucznia na wszystkich trasach w skali 
1 miesiąca. 

Ponadto oferty z łożyli jeszcze : 

Przedsiębiorstwo PKS Gryfice - 52,00 zł  cena biletu, 

Przewóz Osób Kamil Witkowski -91,80 zł  cena biletu. 

ZAPYTANIE OFERTOWE NA ZAKUP PALIW DO AUTOBUSÓW 
SZKOLNYCH W ZESPOLE SZKÓŁ  W LEKOWIE 

27 czerwca 2014 roku Dyrektor Zespo łu Szkól w Lekowie zaprosi ł  
zainteresowanych wykonawców do złożenia oferty na zakup paliwa do autobusów 
szkolnych dla Zespołu Szkół  w Lekowie w roku szkolnym 2014/2015. 
28 lipca 2014 roku dokonano wyboru najkorzystniejszej oferty, która spe łniała 
wszystkie warunki udzia łu w postępowaniu zgodnie z wymogami zawartymi w 
zapytaniu ofertowym a zawarta w niej cena ofertowa by ła najniższa spośród ofert 
niepodlegających odrzuceniu. Wybrano wykonawc ę  Stacja Paliw SAK Sp.j., ul. 
Sportowa 1,78-300 Świdwin, który zaoferowa ł  średnią  cenę  brutto za 1 litr oleju 
napędowego z ostatniego miesiąca poprzedzaj ącego złożenie oferty 5,47 zł  oraz rabat 
do 1 litra paliwa w wysoko ści 0,02 zł. Ponadto oferty z łożyli jeszcze : 

• Intermarche Stacja Paliw - 5,50 z ł  cena za 1 litr oraz 0,02 z ł  rabat 

9 



INFORMACJA O ZAMÓWIENIU Z MINISTRERSTWA EDUKACJI 
NARODOWEJ PODRĘCZNIKA „NASZ ELEMENTARZ" 

Zespól Szkól w Lekowie zamówi ł  60 sztuk bezp łatnych podręczników „ Nasz 
Elementarz" dla uczniów klas pierwszych SP w Lekowie oraz uczniów SP Oparzno. 
Pierwsza część  podręczników wraz z map ą  obrazkową  „POLSKA 25 LAT 
WOLNOŚCI" zosta ła dostarczona do szkoły 11 sierpnia 2014 r. W trzech oddziałach 
klas pierwszych uczyć  się  będzie 54 uczniów. Ministerstwo dopu ściło możliwość  
zamówienia do każdego oddziału po dwa podręczniki rezerwowe. 

Zespól Szkól w Lekowie zamówi ł  także jeden egzemplarz podręcznika „Nasz 
elementarz" w wersji zaadaptowanej do potrzeb ucznia z orzeczeniem z poradni 
psychologiczno-pedagogicznej. Podręcznik nie został  jeszcze dostarczony do szkó ł  

ZAKRES PRAC PRZEPROWADZONYCH W SZKOLE FILIALNEJ 
WOPARZNIE: 

Malowanie klasopracowni przyrodniczej. 
Malowanie holu szkolnego. 
Naprawa drobnych usterek. 
Naprawa sprzętu: ławek, stolików, gablot, tablic, rega łów. 
Usuwanie ubytków malarskich. 
Naprawa schodów przy budynku szkolnym. 
Drobne prace hydrauliczne. 
Sprzątanie klasopracowni, toalet, sto łówki, odkurzanie, ścieranie kurzy, pranie 
firan,pranie dywanów, mycie okien. 
Pielęgnacja obiektów zielonych. 
Prace porządkowe otoczenia szko ły (koszenie i sianie trawy, przycinanie 
żywopłotów, zamiatanie chodników). 

ZAKRES PRAC PRZEPROWADZONYCH 
W ZESPOLE SZKÓŁ  W BIERZWNICY 

W ramach modernizacji zosta ła rozbudowana łazienka przy oddziale przedszkolnym 
(obecnie mieszczą  się  w niej trzy umywalki i toalety dla dzieci oraz jedna dla 
personelu). Nastąpiła wymiana kanalizacji, hydrauliki, o świetlenia, drzwi, glazury i 
terakoty, pomieszczenia zosta ły pomalowane. 
Sala informatyczna mieszcz ąca się  przy oddziale przedszkolnym została przeniesiona 
do innego skrzydła szkoty. Dzięki temu uczniowie klas starszych nie b ędą  uczyć  się  w 
skrzydle, w którym mieszczą  się  klasy I - III i oddział  przedszkolny. Zwi ększy to 
bezpieczeństwo dzieci m łodszych. W nowej sali informatycznej wymieniona zosta ła 
instalacja elektryczna oraz sie ć  internetowa. 
W związku z wprowadzeniem dziennika elektronicznego zmodernizowana zosta ła sieć  
internetowa tak, aby wszystkie klasy i pomieszczenia administracyjne mia ły dostęp do 
Internetu. 
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Przebudowana zosta ła część  administracyjna: obok gabinetu dyrektora i sekretariatu 
wydzielono pokój dla księgowej. Dzięki temu na parterze uzyskano dodatkow ą  klasę  
po pokoju nauczycielskim, który z kolei przeniesiono do pomieszczenia po 
księgowej. Takie rozwiązanie przyczyniło się  tego, że w pracowni informatycznej 
odbywać  się  będą  tylko zajęcia komputerowe, a nie jak do tej pory inne lekcje. 
Pomieszczenia administracyjne pomalowano, wymieniono w nich lampy 
oświetleniowe, instalacj ę  elektryczną  drzwi i podłogi (położono panele lub 
wykładzinę). 
Pomalowano również  3 sale lekcyjne, pokój nauczycielski, sto łówkę  i gabinet 
pielęgniarki. 
Dokonano przeglądu sprzętu szkolnego i mebli, dokonano ich naprawy lub wymiany. 
Naprawione zosta ły wszelkie usterki. 
Przeprowadzono generalne porządki we wszystkich pomieszczeniach szkolnych (sale 
lekcyjne, sanitariaty, hole, pomieszczenia gospodarcze, gabinet pedagoga, gabinet 
pielęgniarki, zaplecze sportowe, kuchnia i sto łówka). 

Do końca sierpnia, na boisku szkolnym, powstanie plac zabaw dla najm łodszych. 

W ostatnim tygodniu sierpnia zostaną  przeprowadzone prace porz ądkowe wokół  
szkoty (koszenie trawy, przycinanie żywopłotów, plewienie skwerów, naprawienie 
uszkodzeń  w ogrodzeniu). 

INFORMACJA O ZAMÓWIENIU 
PODRĘCZNIKA MEN „NASZ ELEMENTARZ" 

Zespól Szkól w Bierzwnicy zamówi ł  20 podręczników „ Nasz Elementarz" dla 18 
uczniów klasy pierwszej ( 2 podr ęczniki, zgodnie z wytycznymi MEN stanowi ą  
rezerwę). 

Pierwsza część  podręcznika wraz z mapą  obrazkową  „POLSKA 25 LAT WOLNOŚCI" 
została dostarczona do szko ły 11 sierpnia 2014 r. 

INFORMACJA O REMONCIE AUTOBUSU SZKOLNEGO 

Zespół  Szkół-  w Bierzwnicy odda ł  do remontu autobus szkolny JELCZ ZSD KO 25 
(kierowca Ryszard Tews). 
W skład prac remontowych autobusu wchodz ą: 
naprawa: układu hamulcowego, instalacji elektrycznej, dolnej blacharki,wymiana 
tylnego zawieszenia, konserwacja podwozia,cz ęściowe malowanie. 
Usługę  wykonuje PRZEDSIĘBIORSTWO USŁUGOWO - TRANSPORTOWE 
„TILO-FAST" Paweł  Winiszewski, Kluczkowo 42/3. 
Koszt naprawy znany b ędzie po otrzymaniu faktury (ok. 15 tysi ęcy złotych). 
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Z dniem 8 lipca 2014r. wesz ła w życie ustawa z dnia 30 maja 2014r. o zmianie ustawy 
o systemie oświaty oraz rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej z dnia 7 lipca 
2014r. w sprawie udzielenia dotacji celowej na wyposa żenie szkól w podręczniki , 
materiały edukacyjne i materiały ćwiczeniowe. Dotacja celowa z budżetu państwa w 
roku 2014 będzie przyznawana na wyposażenie szkól podstawowych realizuj ących 
kształcenie ogólne w zakresie szko ły podstawowej dla uczniów klasy I: 

-w podręczniki do zaj ęć  z zakresu danego j ęzyka obcego nowożytnego lub materia ły 
edukacyjne do zajęć  z zakresu danego j ęzyka obcego nowożytnego- do wysokości 25 
zł . na  ucznia 

-w materiały ćwiczeniowe- do wysokości 50 zł . na  ucznia. 

Innymi słowy w roku szkolnym 2014/2015 wszyscy uczniowie klas pierwszych 
otrzymają  darmowy podręcznik (na posiedzeniu komisji nastąpiła prezentacja 
Elementarza dla kl. I). Podręcznik „ Nasz Elementarz" sk łada się  z 4 części, które będą  
w toku roku szkolnego, zgodnie z harmonogramem uzupe łniane. Każda część  zawiera 
treści z zakresu edukacji polonistycznej, spo łecznej, matematycznej i przyrodniczej. 

Pozostałych uczniów obowiązuje program „WYPRAWKA SZKOLNA" W 
2014/2015 r. pomoc w formie dofinansowania zakupu podręczników do kształcenia w 
zawodach, dopuszczonych do uzytku szkolnego przez ministra w łaściwego do spraw 
oświaty i wychowania skierowana zostaje do: 

-uczniów klas II i HI szkoty podstawowej oraz klas II i III ogólnokształcącej szko ły 
muzycznej I stopnia 

-uczniów klas VI szkoły podstawowej oraz uczniów III klasy szkól 
ponadgimnazjalnych: zasadniczej szkoty zawodowej, LO lub technikum, klasy VI 
ogólnokształcącej szkoły muzycznej II stopnia, klasy VI ogólnokształcącej szkoty 
sztuk pięknych, klasy III liceum plastycznego i in. 

Pomoc w formie dofinansowania do zakupu podr ęczników będzie przysługiwać : 

-uczniom pochodzącym z rodzin, w których dochód na osob ę  w rodzinie nie 
przekracza kryterium dochodowego, tj. 539 z ł  netto na jedną  osobę  w rodzinie; 

-uczniom pochodzącym z rodzin niespełniających kryterium dochodowego, pomoc 
będzie uzależniona od decyzji dyrektora szko ły, do której uczęszcza uczeń . Kryterium 
to jednak nie może przekroczyć  w danej gminie 5% ogolnej liczby uczniów w klasach 
II, HI i VI. Pomoc udzielana jest na wniosek rodziców ucznia, pe łnoletniego ucznia, a 
także nauczyciela, pracownika socjalnego lub innej osoby. Wniosek sk łada się  u 
Dyrektora szkoły do której będzie uczęszcza k uczeń  wraz z potrzebnymi 
dokumentami. 
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Trwa realizacja projektu „Kolorowe Przedszkola w Gminie Świdwin". Ogłoszono 2 
przetargi nieograniczone: 

na wykonanie placów zabaw przy szko łach podstawowych w Bierzwnicy, 
Lekowie i Oparznie 

na dostosowanie i wyposażenie pomieszczeń  oddziałów przedszkolnych przy 
szkołach podstawowych w Bierzwnicy, Lekowie i Oparznie 

Projekt złożono w ramach POKL, Dzia łanie 9.1.1 Zmniejszenie nierówno ści w stopniu 
upowszechnienia edukacji przedszkolnej. Gminie przyznano wsparcie w wysoko ści 
347 824,00 zł. W ramach zadania zostan ą  wyposażone i dostosowane do potrzeb 
najmłodszych dzieci oddziały przedszkolne znajduj ące się  przy szkołach gminnych w 
Bierzwnicy, Lekowie i Oparznie w łącznie z budową  placów zabaw przy każdej ze 
szkól. 

Złożono również  wniosek do Ministerstwa Edukacji Narodowej o dofinansowanie do 
świetlic szkolnych. I tak na świetlice w Lekowie i Bierzwnicy przeznaczono po 10 tys. 
zł . , świetlica w Oparznie uzyskała 8 tys.zł. Dofinansowania. 

W marcu 2014r. z łożony został  wniosek do Ministerstwa Sportu i Turystyki o 
dofinansowanie w ramach programu „Powszechna Nauka P ływania". Jest to projekt 
skierowany do uczniów klas III szkól podstawowych w ca łej Polsce. Zakłada 
systematyczny i powszechny udzia ł  dzieci w pozalekcyjnych i pozaszkolnych 
zajęciach sportowych z zakresu „nauki p ływania". Projekt powszechnej nauki 
pływania „Umiem pływać", w formie zaj ęć  sportowych dla uczniów, b ędzie 
realizowany od 1 marca do 15 grudnia 2014 roku. W latach nast ępnych planowana jest 
kontynuacja oraz stopniowe rozszerzanie jego zasi ęgu. Podstawowe finansowanie 
projektu powszechnej nauki p ływania „Umiem pływać", będzie zapewnione ze 
środków FZSdU, którego dysponentem jest minister w łaściwy do spraw kultury 
fizycznej. Na dofinansowanie realizacji projektu w 2014 roku, zaplanowano w 
budżecie Ministerstwa Sportu i Turystyki kwot ę  w wysokości 12.996 tys. złotych. 
Środki finansowe będą  rozdzielone na poszczególne województwa, proporcjonalnie do 
liczby uczniów klas III szkól podstawowych w danym województwie, z 
uwzględnieniem liczby uczniów zg łoszonych do udziału w projekcie Przystępujący do 
konkursu wnioskodawcy, powinni uwzgl ędniać  w kalkulacji kosztów realizacji 
zadania dwa zaproponowane przez Ministra Sportu i Turystyki warianty 
dofinansowania ze środków FZSdU: 

Jeżeli realizacja zaj ęć  nie generuje kosztów transportu lub dojazdu uczestników na 
pływalnię, zakładany całkowity wkład Ministra Sportu i Turystyki w realizacj ę  
zajęć  przypadaj ący na jednego uczestnika projektu, przy realizacji 20 godz. 
zajęć  dla każdego uczestnika w całym cyklu zaj ęć , nie powinien przekroczyć  
łącznej kwoty 80,00 z łotych. 
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W przypadku konieczno ści pokrycia kosztów transportu lub dojazdu uczestników 
zaj ęć , całkowity zak ładany wk ład Ministra Sportu i Turystyki w realizacj ę  
zaj ęć  przypadaj ący na jednego uczestnika projektu, przy realizacji 20 godz. 
ząjęć  dla każdego uczestnika w ca łym cyklu zaj ęć , nie powinien przekroczy ć  
kwoty 150,00 z łotych. 

Ad.8. PRZEGLĄD INWESTYCJI NA TERENIE GMINY W KADENCJI 

RADY 2010-2014 

Wójt Zdzis ław Pawelec dokonał  podsumowania inwestycji, które mia ły 

miejsce na terenie gminy w kadencji Rady Gminy 2010-2014. Pani Emilia 

Wiszniewska- z Referatu Infrastruktury UG przedstawi ła zebranym prezentacj ę  

multimedialną. 

(załącznik nr 1) 

Pan Wójt podsumowa ł , iż  była to trudna kadencja zarówno dla Rady jak i 

pracowników urzędu zaangażowanych w pisanie wniosków o dotacje unijne. 

Najważniejszymi przedsi ęwzięciami na dalsze lata będą  budowa oczyszczalni 

przydomowych, naprawa chodników, budowa placów zabaw itp. Wiele do 

życzenia w mijaj ącej kadencji pozostawia budowa dróg. Jest jednak nadzieja, 

gdyż  w nowej perspektywie finansowej na lata 2014-2020 (PROW) pozyskano 

środki na budow ę  i remont dróg gminnych (3 mln. z ł .) 

Ad.9. DYSKUSJA 

Pan Krzysztof Kaszuba poprosi ł  zebranych o zabranie g łosu i przedstawienie 

własnych sugestii ws. przemijaj ącej kadencji Rady. 

Pan Tadeusz Wilk- skierował  zapytanie do Pana wójta o termin umieszczenia 

barierki przy rowie melioracyjnym (M-15) w Beltnie, gdy ż  jest on cały czas 

niezabezpieczony? 
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Pan Lech Lipka- skierował  do przedstawicieli władz oraz radnych pro śbę  o 

zwrócenie uwagi na mniejsze miejscowo ści. Wioski oddalone od głównych 

traktów komunikacyjnych równie ż  wymagaj ą  naprawy, żyją  tam ludzie, których 

losem trzeba si ę  zainteresowa ć  i poprawić  ich jakość  życia. Pan so łtys wyrazi ł  

nadziej ę, na naprawę  dróg w Berkanowie w nast ępnej kadencji Rady oraz 

poinformował  zebranych o tym, że Berkanowo jako niewielka wieś  po raz V 

będzie reprezentowa ła gminę  podczas dożynek powiatowych. 

Pan Antoni Giluk- zwróci ł  uwagę  na brak umieszczenia w prezentacji budowy 

oczyszczalni przydomowych, do których gmina dop łaca, takie inwestycje s ą  

potrzebne i przez mieszka ńców zauważalne. 

Pan Otto Leske- wspomniał  również  przy okazji prezentacji o „si łowni pod 

chmurką" która zosta ła umieszczona w Krosinie i s łuży mieszkańcom. 

Pan Krzysztof Kaszuba- ustosunkował  się  do prezentacji Pana Wójta, doceni ł  

wkład pracy urzędników, rady oraz osób pisz ących programy o dofinansowanie. 

Zwrócił  uwagę , Ze zawsze po inwestycjach pozostaje niedosyt, bo kto ś  może 

poczuć  się  pomini ęty ale niestety nie zawsze są  środki na to czego akurat 

niektórzy potrzebuj ą. Zwróci ł  uwagę  na słowa Pana Ryszarda Miedzika, 

„najważniejszą  rzeczą  jest dobra woda", p łynąca obecnie z kranów 

mieszkańców gminy, która w porównaniu z br ązową  cieczą  płynąca jeszcze 

jaki ś  czas temu w rurach jest du żym osiągnięciem. Dobrą  inwestycją  jest 

również  samochód strażacki OSP Bierzwnica, tym bardziej, że 90 tys. w niego 

włożone można po części odzyskać . Agregat wodny jest rzeczą  niezbędną, bo 

nie może być  tak, że w XXI wieku, przez zjawiska atmosferyczne mieszka ńcy 

gminy pozostaj ą  przez kilka czy nawet kilkana ście godzin bez wody, tak 

potrzebnej do życia i normalnego funkcjonowania. Pan Przewodniczący zgodzi ł  

się  również  ze zdaniem pana Lecha Lipki, że Rada przysz łej kadencji mogłaby 

więcej uwagi po święcić  tematowi mniejszych miejscowo ści oraz wyrazi ł  ogólne 

zadowolenie z dokonań  obecnej Rady. 
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Pan Krzysztofa Kaszuba zapytał  Pana Ryszarda Miedzi ka o dalsze losy 

szpitala w Polczynie-Zdroju. Pan Ryszard Miedzik odpowiedział , że trwa 

proces wy łaniania nowego operatora, komisja w dalszym ci ągu obraduje, 

wpłynęły 3 oferty i poproszono o u ściślenie propozycji w nich uj ętych. Obecny 

operator będzie prowadzi ł  szpital do momentu wy łonienia nowego. 

Ad.10. PODJĘCIE UCHWAL 

Pan Krzysztof Kaszuba poprosi ł  Panią  Halinę  Czajkowską  Sekretarza Gminy o 

przedstawienie uchwa ł, następnie przeprowadzono nad nimi g łosowanie: 

-uchwa ła nr XL/305/2014 w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 
dla szkół  i przedszkoli prowadzonych na terenie Gminy Świdwin przez mile ni ż  
Gmina Świdwin osoby prawne lub fizyczne oraz dla innych niż  Gmina Świdwin 
osób prawnych i osób fizycznych prowadz ących inne formy wychowania 
przedszkolnego, a także trybu i zakresu kontroli prawid łowości ich 
wykorzystania; 
(podj ęta jednomy ślnie) 

-uchwa ła Nr XL/306/2014 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na 
rok 2014, przedstawiona przez Pani ą  Skarbnik Renat ę  Kamińską.  
(podjęta jednomyś lnie) 

Ad.11. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH. 

O udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych poproszony zosta ł  Pan 

Zdzisław Pawelec- Wójt Gminy. 

Na zapytanie Pana Antoniego Giluka padła odpowiedź  twierdząca. Projekty 

domowych oczyszczalni w dalszym ci ągu będą  finansowane (oczywiscie b ędą  

to pojedyncze oczyszczalnie). Trwa równie ż  realizacja projektu „Usuwanie 

wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Świdwin". W sprawie chodnika 

w Krosinie o który pyta ł  Pan Dariusz Gos- został  już  poinformowany Pan 
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Szpigiel, prace maj ą  ruszyć . Jesli chodzi o budynek starej szko ły w Rusinowie ( 

Pan Henryk Mich) zostało ustalone z Pani ą  kierownik Barbarą  Felską, że gdy 

nie pojawi się  konkretna oferta na zakup budynku, zaraz po zako ńczeniu II 

etapu prac zwi ązanych z powstaniem SDS w Klępczewie, ruszą  prace, których 

wynikiem będzie powstanie w budynku po szkole mieszka ń  chronionych i 

komunalnych. W sprawie nowych wniosków dot. funduszu so łeckiego (Pani 

Teresa Grabowska), na początku wrze śnia zostanie przeprowadzone szkolenie i 

każdy z Państwa będzie miał  możliwość  wyjaśnienia wątpliwości z nimi 

związanych. Odpowiadaj ąc na drugie pytanie-nie ma mo żliwości stworzenia 

dodatkowych okręgów wyborczych. Trzeba ściśle przestrzega ć  przepisów o 

okręgach jednomandatowych. Ws. naprawy Deptaka w Lekowie ( Pani Maria 

Świątczak) Pan Wójt obiecał  podj ąć  kroki jak tylko zwolni ą  się  terminy 

wykonywania innych zada ń . 

Pani Barbara Felska ustosunkowała się  do pytania Pana Henryka Micha i 

odpowiedziała, że dana osoba jest obj ęta programem PFRON, wniosek o wózek 

inwalidzki został  złożony do PCPR, teraz pozostaje czeka ć  na odpowiedź  i 

decyzj ę . Pani Kierownik doda ła również, iż  GOPS otrzymał  dotacj ę  w 

wysokości 59 tys. zł. na  realizacj ę  programu „Popo łudniowa Akademia 

Zmiany". Jest to projekt, skierowany do mieszkańców Gminy Swidwin, ze 

szczególnym uwzgl ędnieniem dzieci i m łodzieży zagrożonych i/lub dotkni ętych 

zjawiskiem przemocy. Program ma uwra żliwić  młodzież  na zjawisko przemocy 

oraz propagować  nowe formy spędzania wolnego czasu. Zaj ęcia pozalekcyjne, 

kola zainteresowań , konkursy pozwalaj ące na rozbudzenie aktywno ści twórczej 

to tylko niektóre z planowanych dzia łań . Projekt ma na celu pobudzi ć  

aktywność , zaangażowanie i pasje młodych ludzi, budować  w nich poczucie 

własnej warto ści i odpowiedzialno ści za podejmowane inicjatywy. 

Upraszczaj ąc- profilaktyka jest rozuumiana jako stworzenie alternatywy dla 

młodych ludzi. Potrzebne b ędą  również  działania naprawcze dla osób 

dotkniętych przemocą. Projekt wychodzi naprzeciw tej potrzebie poprzez 
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zapewnienie bezp łatnego dostępu do poradnictwa specjalistycznego- w ramach 

projektu będą  prowadzone dyżury w Gminnym Ośrodku Pomocy Spo łecznej, 

dodatkowo w 4 miejscowo ściach powstaną  punkty wsparcia środowiskowego, w 

których ofiary przemocy b ędą  mogły skorzystać  z porad pracowników 

socjalnych, 	terapeuty 	rodzin 	oraz 	psychologa. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

Przewodniciząc& Rady 

Protokołowała: 
	

---"jKazuba 

Joanna Pałęga 
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